
اقتصادی6
گروه اقتصادی -  ســید احسان 
خاندوزی در نشســت خبری خود با 
اصحاب رسانه درباره آخرین اقدامات 
اقتصادی دولت گفت: در ماه های اخیر 
روند نامناسبی که در رشد صنایع تولید 
وجود داشــت و این رشد تا منفی ۸/۵ 
رسیده بود که وضعیت بهتری پیدا کرده 
اســت و به مثبت ۷/۶ درصد رسیده و 
بیشترین رشد در حوزه خوردوسازی 
۲۲ درصد، ماشــین آلات صنعتی ۱۹ 
درصد، منسوجات ۱۸ درصد و فلزات 

اساسی ۸ درصد بوده است.
ســخنگوی دولت ادامه داد: رشد 
اقتصادی در بهــار بدون اینکه فروش 
نفت را در نظر بگیریم، ۸/۴ درصد بوده 
است. تورم ماهانه و نقطه به نقطه عدد 
۷۳ درصد بهار ســال گذشــته در بهار 
امســال به ۴۹ درصد کاهش پیدا کرده 
اســت که البته همچنان رضایت بخش 

نیست.
وی بــا بیــان اینکــه دولت در 
اصلاحات اقتصــادی اول خودش را 
عامــل قلمداد می کند، بیان کرد: بعد از 
۶ ماه در ســال ۱۴۰۱ کمتر از ۱۰ هزار 
میلیارد تومان تنخواه استفاده کردیم که 
این عدد در ســال قبل ۵۰ هزار میلیارد 
تومان بود. حدود ۷۰ هزار میلیارد اصل 
بدهی اوراق بدهی دولت گذشــته را 

پرداخت کردیم و خود انتشــار اوراق 
کاهش کرده اســت. در ۶ ماه نخست 
ســال ۱۴۰۰ اوراق واگــذاری ۱۰۴ 
هزار میلیارد تومــان بود که این اوراق 
واگــذاری به ۶۳ هــزار میلیارد تومان 
رســید و این نشان دهنده این است که 
دولت تصمیم دارد استقراض کمتری 

داشته باشد.
خاندوزی ادامه داد: امســال ۵۳ 
درصد رشــد خرید تضمینی گندم را 
داشتیم که تســویه این امر به صورت 
کامل انجام شــد. سخنگوی اقتصادی 
دولــت درباره کمیته رصد تورم گفت: 
مسئله کنترل تورم مسئله یک اقتصادی 
دولت اســت و برای فشاری که ۴ سال 
بر سفره مردم تحمیل شده است به نظر 

می رسد انتخاب درستی بوده  است.  
وی تاکیــد کــرد: دولت هدف 
خودش را بر مهار تورم گذاشــته است 
و بنا شــده به صورت هفتگی رصد و 
پایــش متغیرهای تاثیرگــذار بر تورم 
صورت گیرد و در جلســه اقتصادی به 
رئیس جمهور ارائه شــود تا تذکرات 
لازم به دستگاه ها داده شود. هدف این 
نیست که تا آخر اسفند منتظر بمانیم بعد 
ببینیم تورم چقدر است و بعد تصمیم 
بگیریــم بلکه از همین ماه های ابتدایی 

سال اقدامات را انجام می دهیم.

خاندوزی در پاســخ به ســوال 
خبرنــگاری درباره این کــه آخرین 
برنامه هــای وزارت اقتصاد برای رونق 
بازار سرمایه را تشریح بفرمایید، چون 
اکثر بنگاه هــا در حال حاضر با کمبود 

نقدینگی مواجه هســتند و در صورت 
عدم تامین از بازار سرمایه شرایط تولید 
کشور بغرنج می شود، آیا برنامه ای برای 

اســتفاده از منابع صندوق توسعه ملی 
برای تزریق به بازار سرمایه دارید و آیا 
آزادسازی پول های بلوکه شده تاثیری 
بر این بازار دارد، گفت: مســئله ثبات و 
چشــم انداز بازار سرمایه همواره برای 

آقای رئیس جمهور و دولت مهم بوده 
است و حتما خاطرتان هست بسته ۱۰ 
بندی که در زمســتان ســال گذشته به 

تصویب رسید، برای این امر بود.
وی خاطرنشــان کرد: این بسته 
انصافا در ۲ ماه پایانی ســال گذشته و 
۲ ماه ابتدای امسال بسیار تاثیرگذار بود، 
وضعیت بازار با ثبات و با چشــم انداز 

و قابل پیش بینی برای فعالان اقتصادی 
بود اما از خرداد ماه امسال اتفاقاتی رخ 
داد و تحولات جهانی هم منجر به این 

شد که چشــم انداز سودآوری به ویژه 
در محصولات اساسی و پایه به شدت 
نزول پیدا کرد که سرریز به بازار سرمایه 

ما هم کشیده شد.
خاندوزی افزود: برخی از شایعات 
درباره این تصمیمات دولت تحقق پیدا 
نمی کند و مــا تلاش کردیم اثرگذاری 
شایعه را کمتر کنیم، اما ناآرامی های اخیر 

این چشم انداز منفی را بیشتر می کند.
سخنگوی اقتصادی دولت ادامه 

داد: هم وضعیت کنونی بازار و فاصله ای 
که بین اززندگی شرکت ها وجود دارد با 
آنچه که روی تابلو بازار است فاصله ای 
دارد کــه از منظــر صاحــب نظران و 
متخصصان بازار سرمایه چندان منطقی 
نیست و در واقع باید بتوانیم چشم انداز 
امیدبخش تری را شاهد باشیم و از منظر 
اقدامــات موقت و کوتاه مدت هم باید 

کاری انجام دهیم.
وی افزود: مسئله کمک صندوق 

تثبیت باید انجام شــود کــه بتواند در 
روزهای نامناسب بورس ورود بهتری 
کند برای بازار، با آقای دکتر غضنفری 
در صندوق توســعه ملی و با سازمان 
مالیاتی کشور صحبت کردم که بخشی 
از بدهی هــا به صنــدوق تثبیت واریز 
شــود که همه بزرگواران وعده دادند 
که اجرایی شــود که بخشی از واریزی 
صورت گرفت که امیدوارم فردا هم این 

امر انجام شود.

خاندوزی در نشست خبری:

ناآرامی های اخیر چشم انداز منفی 
بازار سرمایه را بیشتر می کند

سخنگوی اقتصادی دولت گفت: برخی از شایعات درباره تصمیمات دولت تحقق پیدا نمی کند و ما تلاش کردیم
 اثرگذاری شایعه را کمتر کنیم، اما ناآرامی های اخیر این چشم انداز منفی را بیشتر می کند.

 
گــروه اقتصــادی - مدیــر 
کل ترانزیــت ســازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای گفت: جمهوری 
آذربایجــان به دنبال این اســت که 
کریــدوری خــارج از مدیریــت و 
حاکمیت ارمنستان به سمت نخجوان 
داشته باشــد و با هماهنگی متحدان 
خــود ، کریدور انــرژی و تجاری و 
مســیر همه جانبه به صورت مستقیم 

از خزر تا ترکیه را برقرار کند.
جــواد هدایتــی با بیــان اینکه 
تحولات در منطقــه قفقاز می تواند 
چهره ترانزیت شــمال بــه غرب را 
تغییر دهد، اظهار داشت: مسیری را که 
آذربایجان در کریدور زنگزور ادعا و 
دنبال می کند در زمان شوروی سابق، 
یک مسیر در کشور یکپارچه بود، در 

واقع مســیری بود که در داخل اتحاد 
جماهیر شــوروی به صورت ریلی و 
جاده ای وجود داشــت و شوروی را 
به مقاصد مختلف متصل می کرد. اما 
پس از فروپاشی جماهیر شوروی و 
ایجاد کشــورهای مستقل، این خط 

کشی ها شکل گرفت.
وی ادامه داد: پس از اولین جنگ 
قره باغ در سه دهه گذشته، عملا نتیجه 
درگیری آذربایجان و ارمنســتان این 
شد که مسیرهایی در قالب یک کشور 
یکپارچه وجود داشــت، قطع شدند 
و با قطع شــدن ارتباط بین نخجوان 

و جمهــوری آذربایجان به دلیل عدم 
یکپارچگی ها و قرارگرفتن ارمنستان 
بین دو کشــور، از همان زمان ارتباط 
نخجوان و جمهــوری آذربایجان از 

طریق ایران برقرار شد.
مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل 
و نقل بین المللی گفت: پس از جنگ 
اول قــره باغ  ترانزیــت نخجوان و 
جمهوری آذربایجان از مسیر ایران و 
از مرزهای بیله سوار و جلفا انجام شد، 
ارتباط تجاری و مسافری بین این دو 
منطقه از قلمرو ایران شکل گرفت و 
ایران هم سعی کرده که در هر شرایطی 

براساس حسن همجواری این ترددها 
را برای دو کشور تسهیل کند.

هدایتی با اشــاره بــه اقدامات 
آذربایجان در بحث کریدور زنگزور 
افزود: پروژه جمهوری آذربایجان در 
کریدور زنگزور این است که از استان 
سیونیک ارمنستان به نخجوان که در 
غرب ارمنستان قرار دارد، وصل شود.
وی گفت: جمهوری آذربایجان 
به دنبال این است که اتصال به خاک 
نخجوان از داخل ارمنستان به صورت 
یک کریدور انجام شــود کــه البته 
مقامات دولت ارمنستان بارها اعلام 

کرده اند که اجازه مالکیت این کریدور 
را به هیچ کشوری نمی دهند و هر چند 
احتمال باز شدن این مسیر وجود دارد 
اما صرفا یک مسیر ترانزیتی خواهد 
بــود و در حاکمیــت خود کشــور 

ارمنستان خواهد بود.
هدایتــی تاکید کــرد: اما ظاهرا 
جمهــوری آذربایجــان بــه دنبال 
این اســت که کریــدوری خارج از 
مدیریــت و حاکمیت ارمنســتان به 
سمت نخجوان داشته باشد که بدون 
هیچ ممانعتی و با تضمین بلندمدت 
ارتباطــش را با نخجوان برقرار کند و 

با هماهنگی متحدان خود اعم ترکیه، 
کریدور انرژی و تجاری و مسیر همه 
جانبه به صورت مســتقیم از خزر تا 

ترکیه را برقرار کند.  
این مقام مســئول با اشــاره به 
مواضــع ایران در تنش های منطقه ای 
اظهار داشــت: به هر حال دعواها و 
مناقشات امنیتی به ویژه این نوع از آن 
کــه در منطقه قفقاز در حال رخ دادن 
است، فقط دو کشــور آذربایجان و 
ارمنستان را درگیر نمی  کند، بازیگران 
کــف میدان کشــورهای آذربایجان 
و ارمنســتان هســتند اما پشت این 

اتفاقــات کشــورها و قدرت هــای 
فرامنطقه ای حضور دارند و کشورها 
از این تحولات منطقه قفقاز به دنبال 
منافع خود هســتند و این کشورها را 
بــا طرق مختلف سیاســی و نظامی 

حمایت می کنند.
وی تاکید کرد: معتقدم شــاهد 
تحولاتــی در منطقه هســیتم که در 
ایــن تحــولات  منافع کشــورهای 
فرامنطقه ای درگیر آن اســت و نکته 
مهم این اســت که ما بتوانیم با تحلیل 
درست از این اتفاقات به دنبال افزایش 
تامین منافع ملی باشــیم که باید برای 

هر اتفاقی سناریویی داشته باشیم که 
منافع ملی کشــورمان را تامین کند. 
باید توجه داشــته باشیم که احتمالا 
وضعیت موجود حفظ نشود و ادامه 
پیدا نکند، از این رو باید آمادگی برای 
هر شرایطی را داشته باشیم و براساس 
آن سناریو منافع کشورمان را تعریف 

کنیم.
مدیرکل امور ترانزیت و حمل و 
نقل بین المللی گفت: نباید این طور 
باشد که کشــورهای فرامنطقه ای در 
بحث منطقه قفقاز با هم به یک توافقی 
برســند و به ما به دلیل تاکید بر حفظ 
شرایط موجود، نتوانیم منافع ملی را 
در منطقه تامین کنیم بنابراین به دنبال 
آن باشیم که در شرایط جدید  برای هر 

حالتی سناریویی داشته باشیم.

مدیرکل دفتر ترانزیت  :

آذربایجان به دنبال راه اندازی کریدور انرژی -تجاری از خزر تا ترکیه است

وضعیــت کنونی بــازار و فاصله ای که بین اززندگی شــرکت ها وجــود دارد با آنچه که 
روی تابلــو بازار اســت فاصله ای دارد کــه از منظر صاحب نظــران و متخصصان بازار 
ســرمایه چنــدان منطقی نیســت و در واقــع باید بتوانیم چشــم انــداز امیدبخش تری 
را شــاهد باشــیم و از منظــر اقدامات موقــت و کوتاه مدت هــم باید کاری انجــام دهیم.

گروه اقتصــادی -وزیر جهاد 
کشــاورزی با بیان اینکه از نظر دانش 
و فناوری توان اجرای الگوی کشــت 
در کشــور را داریــم، گفــت: ایجاد 
مطلوبیت و تخصیص یارانه کشت از 

طریق تبصره ۱۴ قانون بودجه کشور 
به کشاورزان از راه های اجرایی شدن 

الگوی کشت است.
»ســید جواد ســاداتی نژاد« در 
نشست هم اندیشی الگوی کشت در 

جلســه تخصصی، فنی و مهم است 
و مدعوین واقــف به اهمیت الگوی 
کشت هســتند، افزود: از سال ۱۳۵۰ 
تاکنون به دنبال اجرای الگوی کشت 
در کشور بوده ایم و برنامه آن بارها به 

استان ها ابلاغ شده است.
 وزیر جهاد کشــاورزی اظهار 
داشت: برنامه الگوی کشت و اجرای 
آن در تمام برنامه های توسعه ای کشور 
و در برنامه هفتم توسعه هم لحاظ شده 
است؛ اما هنوز به مرحله اجرا نرسیده 

است.
ســاداتی نژاد تصریــح کرد: ما 
از نظر دانــش و فناوری توان اجرای 
الگوی کشت را داریم و برنامه الگوی 
کشت در کشــور به روزرسانی شده 
است؛ اما هنوز در اجرا مشکل داریم.

وی افــزود: در برنامــه ششــم 
توسعه آمده از سال دوم برنامه، الگوی 
کشت اجرا شود و وزارت نیرو پروانه 
چاه هــا را ســاماندهی کند که در این 
راســتا وزارت نیرو اقدام به بســتن 
 چاه هــا کرد؛ اما الگوی کشــت اجرا

 نشد.
مقــام عالــی وزارت جهــاد 
کشــاورزی با تاکید بر این که اجرای 
الگوی کشت بدون حمایت و قانون 
مجلس شــورای اسلامی امکان پذیر 
نیســت، تصریح کرد: مشکل اجرای 
الگوی کشت این است که ۹۸ درصد 
از کشاورزی ایران به بخش خصوصی 
تعلق دارد و این بخش دســتورپذیر 
نیست و هرچه بخواهد کشت می کند؛ 
لذا در مرحله اجرا با مشــکل مواجه 

می شویم.
وی بــا بیــان این که شــوروی 
واردکننده گندم بود؛ اما روسیه امروز 
۱۴۵ میلیون تن گندم صادر می کند و 
در شرایط جنگ به صورت روزانه به 
صادرات آن عوارض تعیین می کند، 
ادامه داد: غذا امروز ابزار قدرت است.
ســاداتی نژاد تصریــح کرد: راه 
اجرای الگوی کشــت این اســت که 
برای کشــت مطلوبیــت ایجاد کنیم 
تا کشــاورزان اقدام مــورد نظر ما را 
انجام دهند، ماننــد خرید ۱۱ هزار و 
۵۰۰ تومانی گندم از کشــاورزان، لذا 
با سیاست قیمتی می توانیم به این امر 

اقدام کنیم.
وی با اشــاره به اینکه باید یارانه 
کشت را در بودجه ۱۴۰۲ لحاظ کنیم، 

افزود: باید بتوانیم از تبصره ۱۴ قانون 
بودجه کشــور به کشــاورزان یارانه 
کشــت دهیم و بــرای اجرا به کمک 

مجلس شورای اسلامی نیاز داریم.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: 
مقام معظم رهبــری امنیت غذایی را 
اولویت اول کشــور دانسته اند و هیچ 

چیز را با آن قابل قیاس نمی دانند.
وی خاطرنشان کرد: باید کود و 
تسهیلات مکانیزاسیون به کشاورزانی 
داده شود که الگوی کشت را رعایت 

می کنند و طبق برنامه پیش می روند.
مقام عالی وزارت در پایان عنوان 
کرد: با ایجاد عــوارض در صادرات 
جذابیت محصــولات پرآب بر مانند 
هندوانه را کاهش دهیم تا آب مجازی 

از کشور خارج نشود.

گروه اقتصادی - عضو هیات 
مدیره اتحادیه فنــاوران یارانه خاطر 
نشــان کرد: از ابتدای سال جاریی تا 
بــه امروز تقاضای قابل توجهی برای 
خریــد اقلام آی تی از جمله لپ تاب 
و تبلت در بــازار وجود ندارد٬ حتی 
بازگشــایی مدارس و دانشــگاه ها 
نتوانســت تلنگری به این بازار وارد 

کند.
جلال بهنیــا ٬ از رکود حاکم بر 
بــازار آی تی خبر داد و افزود: برخی 
واحدهای صنفی بنا به درخواســت 

اماکــن مجبورند زودتر از وقت مقرر 
تعطیل کنند همین مساله باعث کاهش 
فروش واحدهای صنفی در حوزه آی 

تی شده است.
وی با بیان اینکه این روزها خرید 
اقلام غذایی بــه اولویت مردم تبدیل 
شده اســت٬ تصریح کرد:  از ابتدای 
سال جاریی تا به امروز تقاضای قابل 
توجهی برای خریــد اقلام آی تی از 
جمله لپ تاب و تبلت در بازار وجود 
نــدارد٬ حتی بازگشــایی مدارس و 
دانشــگاه ها نتوانست تلنگری به این 

بازار وارد کند. همچنین اتفاقات اخیر 
در داخل کشــور رکود حاکم بر این 
بازار را تشــدید کــرده به گونه ای که 
فــروش لپ تاپ و تبلت به طور قابل 

توجهی کاهش داشته است.
ایــن فعــال صنفی ادامــه داد: 
قیمــت لپ تاپ و تبلــت به عواملی 
از جمله قیمــت ارز٬ عرضه و تقاضا 
و قیمت های جهانی بســتگی دارد. 
کاهش شدید تقاضا باعث شده است 
که برخی شــرکت های و واحدهای 
صنفی حــوزه آی تی اقلام خود را با 

ضرر هنگفت و یا ســود کم بفروش 
برســانند. به عنوان مثال سال گذشته 
یک کارت گرافیک را با دلار ۲۵ هزار 
تومانی ۲ میلیــون و ۴۰۰ هزار تومان 
خریداری کردیم که با افزایش قیمت 
دلار قیمت ایــن قطعه به ۸ میلیون و 

۴۰۰ هزار تومان رسیده است.
بهنیا بــا تایید بر ایــن نکته که 
دیگر خرید قطعــات الکترونیکی و 
کامپیوتــری دیگــر در اولویت مردم 
نیســت٬ گفت: شواهد بازار حاکی از 
این مهم است که قیمت لپ تاپ یک 

میلیونی به دلیل کاهش شــدید تقاضا 
نسبت به ماه گذشته حدود ۷۰۰ هزار 
تومان تا یک میلیــون تومان ارزان تر 
شــده اســت. به گفته عضــو هیات 
مدیره اتحادیه فناوران یارانه٬ فروش 
لپ تــاپ بین ۵۰ تا ۷۰ درصد کاهش 
داشته است. این فعال صنفی با اشاره 
به کاهش توانایی مردم برای خرید لب 
تاپ هــای نو و بــه روز٬ گفت: مردم 
ترجیح می دهند همان تبلت و لپ تاپی 
که دارد را مدت زمان بیشتری حفظ و 

در صورت خرابی آن را تعمیر کنند.

وی بــا بیان اینکــه تقاضا برای 
تعمیــر لپ تاپ افزایش پیــدا کرده 
است٬ خاطر نشان کرد: هزینه تعمیر 
تبلت و لپ تاپ نســبت به سال های 
گذشــته افزایش پیدا کرده است و به 
دلیل این مهــم را می توان در افزایش 

قیمت قطعات جست وجو کنیم.
بهنیا در پاســخ به این پرسش که 
آیا رکود حاکم در این بازار باعث شده 
است که واحد صنفی خود را تعطیل 
کنند؟ گفت: تا به امروز گزارشــی در 
این زمینه به اتحادیه داده نشده است.

گــروه اقتصادی - ســازمان 
امور مالیاتی کشــور در اجرای قانون 
پایانه های فروشــگاهی و ســامانه 
مؤدیان از تخصیص شماره اقتصادی 

جدید به فعالان اقتصادی خبر داد.
به گزارش سازمان امور مالیاتی 

کشــور، این سازمان در اجرای قانون 
پایانه های فروشــگاهی و ســامانه 
مؤدیــان و بــا توجــه به ضرورت 
تخصیص و بهره برداری از شــماره 
اقتصادی و ماده )۶( آئین نامه اجرایی 
تبصره )۳( ماده ۱۶۹ قانون مالیات های 

مســتقیم اقدام به تخصیص شــماره 
اقتصادی جدیــد به فعالان اقتصادی 
نموده است. مؤدیان مالیاتی مکلف اند 
از یکــم مهرماه امســال برای صدور 
صورت حســاب های فروش کالا و 
عرضــه خدمات، قراردادها و ســایر 

اسناد مشابه از شماره اقتصادی جدید 
استفاده کنند.

برای تمامی مؤدیانی که ثبت نام 
خــود را در نظام مالیاتی تکمیل کرده 
باشند شماره اقتصادی منحصربه فرد 
تخصیص می یابد. شــماره اقتصادی 

اشــخاص حقوقــی همان شناســه 
ملــی ایــن اشــخاص اســت که از 
اردیبهشت ماه ســال ۱۳۹۹ به عنوان 
شماره اقتصادی در نظر گرفته است. 
برای اشخاص حقیقی به ازا هر ثبت نام 
و پرونده مالیاتی یک شماره اقتصادی 

صادر می شــود. فعــالان اقتصادی 
می تواننــد با مراجعه بــه درگاه ملی 
خدمــات الکترونیک ســازمان امور 
 my.tax.gov.ir مالیاتی به نشــانی
شماره اقتصادی صادره برای خود را 

مشاهده کنند.

وزیر جهاد کشاورزی خبر داد:

اختصاص یارانه برای اجرای الگوی کشت در کشور

عضو هیات مدیره اتحادیه فناوران یارانه :

آغاز سال تحصیلی هم تلنگری به بازار نزد!

گروه اقتصادی - وزیر راه و شهرسازی گفت: افراد برای جلوگیری 
از جریمه شدن خانه های خالی هر چه سریع نسبت به ثبت نام و تکمیل 

اطلاعات در سامانه املاک و اسکان اقدام کنند.
رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی در برنامه زنده تلویزیونی گفت: 
از مردم تقاضا داریم که نســبت به ثبت نام، وارد کردن اطلاعات و تایید 

در سامانه املاک و اسکان هرچه سریع تر اقدام کنند.
به گفته او، چندنفر از مسئولان در این سامانه اطلاعات خود را ثبت 
کردند، یکی از خبرنگاران از خود بنده در خصوص ثبت نام سوال کردند، 

بنده گفتم کد ملی را بگیرید و اطلاعات بنده در این سامانه را ببینید.
قاســمی می گوید: در هئیت دولت بار ها موضوع را بررسی کردیم، 
از رئیس جمهور تقاضا کردیم که دســتور بدهند وزارتخانه های مختلف 
نســبت به تکمیل کردن ســامانه املاک و اسکان دســتور دهند. در این 

خصوص مکاتبات به رئیس جمهور و معاون اول موجود است.
وزیر راه و شهرسازی گفت: برخی مسئولان رده بالای کشور آمدند 
و به بنده گفتند که برای ما جرایم ســنگینی تحت عنوان خانه های خالی 

آمده است، گفتم مگر می شود خانه خالی نباشد، مالیات بیاید.
بنابر گفته قاســمی، در شهرک محلاتی تعداد زیادی از خانه ها سند 
ندارد، به تازگی این موضوع در حال رفع شــدن اســت. چند روز پیش 
یکی از همســایگان آمد و گفت که برای من تحت عنوان خانه خالی ۱۷ 
میلیون تومان جریمه آمده است، بنده گفتم اگر جلوی این موضوع گرفته 
نشــود به طور صعودی میزان مالیات بالا می رود، تنها راهکار اجاره دادن 

ملک است.

گروه اقتصادی - ســخنگوی وزارت صمت در خصوص آخرین 
جزئیات واردات خودرو به کشور توضیحاتی را ارائه داد.

آقای امید قالیباف گفت:در حال حاضر  درخواست واردات خودرو 
به صنایع خودرویی وزارت صمت ارسال شده، اما عمدتا درخواست های 
ناقصی بودند که ممکن اســت فرآیند بررسی صلاحیت واردات خودرو 

توسط افراد به طول بیانجامد. 
ولی افرادی که  خواســته های خود را کامل ارسال کرده اند در حال 

بررسی آن ها هستیم.
به گفته ســخنگوی وزارت صمت، دولت خودرو وارد نمی کند. ما 
شرایطی را برای واردات خودرو تعیین کرده ایم  که یکی از آن ها داشتن 
استاندارد های لازم اســت. اینکه خودرو های وارداتی تولیدِ کدام کشور 
هســتند بســتگی به واردکنندگان و تعاملات  آن ها با سایر کشور ها دارد. 
بــه گفتــه او، آیین نامه واردات خودرو تا چنــد روز آینده نهایی و ابلاغ 

خواهد شد.

وزیر راه و شهرسازی:

افراد برای جلوگیری از جریمه شدن خانه 
خالی در سامانه املاک ثبت نام کنند

سخنگوی وزارت صمت :

آخرین جزئیات واردات خودرو به کشور 
اعلام شد

گروه اقتصادی - معاون وزیر 
راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت 
راه آهــن گفــت: دولت ســیزدهم 
موضــوع ترانزیــت را در اولویت 
نخســت خود در حوزه حمل و نقل 

ریلی قرار داده است.
ســید میعاد صالحی، با اشاره به 
ورود دو قطــار بــاری فله بر از مبدا 
روسیه به ایران گفت: حدود ۵ قطار 
دیگر نیز از روســیه بارگیری شده و 
در مســیر ایران در حال ســیر است 

که این موضوع نویدبخش ترانزیتی 
 پیوســته بــرای کشــورمان خواهد 

بود.
صالحی با اشــاره به نخســتین 
قطــار ترانزیتی که از مبدا روســیه و 
از مسیر کریدور ریلی ایران به مقصد 
هندوستان، سیر کرده بود، گفت: این 
قطار کانتینری بود و حدود ۳ هزار و 
۸۰۰ کیلومتر را از مسکو تا سرخس 

سیر کرده بود.
مدیرعامل راه آهن یادآور شد: 

اکنــون واگن هایــی که بــا قطار در 
کشورمان در حال سیر هستند، فله بر 
هســتند و محموله آن کود شیمیایی 

است.
وی افــزود: بامداد جمعه اولین 
قطار وارد ایران شد که ۳۷ واگن فله بر 
بوده و اکنون در مسیر بندرعباس در 
حال ســیر اســت، در این مســیر از 
ســرخس تا بندرعباس، حدود یک 
هــزار و ۶۰۰ کیلومتر را طی خواهد 

کرد.

صالحی خاطرنشــان کرد: قطار 
دوم نیز با ۴۰ واگن وارد کشــورمان 
شده که محموله آن نیز کود شیمیایی 
اســت و در همین مسیر به سیر خود 

ادامه خواهد داد.
رئیــس هیأت مدیــره راه آهن 
تاکیــد کــرد: حدود ۵ قطــار دیگر 
نیز از روســیه و از ایســتگاه سولین 
کامــز بارگیری شــده و در مســیر 
ایــران در حال ســیر اســت که این 
ترانزیتــی  نویدبخــش  موضــوع 

 پیوسته برای کشــورمان به حساب 
می آید.

وی تصریح کــرد: هم اکنون با 
توجــه به نوع محمولــه، هم درآمد 
ارزی نقــدی و هم آورده سیاســی 
بــرای کشــورمان به عنــوان هاب 
ترانزیتی و یک موقعیت استراتژیک 

 ایجاد شده که می توانیم از آن استفاده 
کنیم.

صالحی با اشــاره به برنامه های 
دولــت ســیزدهم برای گســترش 
مســیرهای ترانزیتی ریلی در کشور، 
گفت: با توجه به موقعیت ارزشمندی 
که کشــورمان در کریدور شــمال – 

جنوب و شــرق – غــرب دارد، ما با 
کشــورهایی نظیر روسیه، قزاقستان، 
ترکمنستان، ازبکستان و قرقیزستان 
مذاکرات زیادی داشــتیم و در طول 
فعالیت دولت سیزدهم در یکسال و 
نیم گذشته، تفاهمات خوبی صورت 

گرفته است.

مدیرعامل شرکت راه آهن اعلام کرد؛

ترانزیت، اولویت نخست حوزه حمل و نقل ریلی
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